
 

 

Geachte heer, mevrouw,  

 

 

Hierbij doen wij u ons antwoord toekomen op de door mevrouw L. Schoutens 

van de fractie GroenLinks gestelde vragen over risico’s ten aanzien van 

funderingsproblemen binnen gemeente Groningen. De brief van de 

vragensteller treft u als bijlage aan. 

 

Het is algemeen bekend dat de bodem in Nederland daalt. Dit kan een 

natuurlijke oorzaak hebben, maar het kan ook door menselijk handelen 

gebeuren zoals gas- zout- en grondwaterwinning. Door de bodemdaling 

kunnen woningen gaan zakken en kunnen er funderingsproblemen en 

scheurvorming in de woningen ontstaan. De aanhoudende droogte in 2018 

heeft het proces op sommige plaatsen waarschijnlijk versneld. In en na de 

zomer van 2018 zijn landelijk veel gevallen naar voren gekomen dat 

woningen zijn verzakt en dat er funderingsproblemen zijn. Woningen die 

voor 1970 zijn gebouwd, lopen het grootste risico omdat deze vaak zijn 

gefundeerd op houten palen of op staal (direct op de ondergrond). De houten 

palen gaan verrotten na droogvallen omdat schimmels en bacteriën de kans 

krijgen om het hout aan te tasten. Zonder grondwater klinkt de klei in, daalt 

de bodem en hierdoor gaan woningen die op staal zijn gefundeerd, zakken.  

Binnen de gemeente Groningen zijn veel woningen gebouwd voor 1970, maar 

er zijn ons momenteel geen gevallen bekend van woningen die zakken als 

gevolg van een te laag grondwaterpeil.  
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Wij doen op voorhand geen onderzoek naar funderingsproblemen als gevolg 

van een te laag grondwaterpeil. Dit kost namelijk veel tijd en inzet van de 

medewerkers die bouwinspecties uitvoeren, constructies beoordelen en 

bodemonderzoeken doen. Wel houden we ons bezig met de 

aardbevingsproblematiek en de gevolgen hiervan. Mochten er in de toekomst 

toch problemen ontstaan of gevallen bij ons bekend worden, zullen wij aan de 

hand van de oorzaak van de problemen op dat moment bekijken welke 

maatregelen en acties wij kunnen en moeten ondernemen.  

 

 

1. Is het college op de hoogte van het onderzoek van De Monitor naar 

funderingsproblematiek?  

Ja. 

 

2. Heeft het college inzicht in de omvang van het probleem in gemeente 

Groningen? Zo niet, is het college bereid hier onderzoek naar te 

doen? 

Zie inleiding. 

 

3. Heeft het college al wat gedaan aan de funderingsproblematiek in 

gemeente Groningen? Zo ja, welke acties heeft het college 

ondernomen? 

 Zie inleiding.  

 

4. Wat gaat het college doen aan de funderingsproblematiek in gemeente 

Groningen?  

 Zie inleiding.  

 

5. Is het college op de hoogte van het bestaan van het Fonds Duurzaam 

Funderingsherstel? Wil het college overwegen toe te treden tot het 

Fonds Duurzaam Funderingsherstel? Zo nee, waarom niet? 

 Ja, wij zijn hiervan op de hoogte. Woningeigenaren hebben vaak niet 

de financiële ruimte om de rotte fundering of de daarbij komende 

problemen zoals scheuren in muren aan te pakken. De 

Funderingslening van het Fonds Duurzaam Funderingsherstel is 

bedoeld voor de financiering van noodzakelijk funderingsherstel. 

Woningeigenaren kunnen geld lenen om de problemen aan te pakken. 

  Geleend geld wordt met rente terugbetaald en komt weer beschikbaar 

voor nieuwe leningen. Woningeigenaren kunnen alleen geld lenen als 

de gemeente is aangesloten bij dit fonds.  

  



 
Bladzijde 3 
  

 
 
 

 

Op dit moment zijn de gemeenten Rotterdam, Gouda en Zaanstad 

aangesloten bij het fonds. Dit zijn ook de gemeenten waar de 

problemen ten aanzien van de funderingen het grootst zijn. Indien 

binnen de gemeente Groningen dergelijke problemen voor gaan 

komen, zullen wij op dat moment beraden of het aansluiten bij het 

fonds wenselijk is. 

 

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

 

de burgemeester,     de secretaris, 

Peter den Oudsten      Diana Starmans 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 

 

 


